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 بحران تا کجا ادامه دارد؟ 
کنده در کل غزه   جنگ پرا

 در حالی رژیم صهیونیستی به کشتار و جنایت در نوار 
غزه ادامه می دهد که به گفته ناظران چشم انداز و افق 
روشنی برای چگونگی پایان دادن به این جنگ از سوی 
ماجد  نکته،  همین  پیرو  ندارد.  وجود  صهیونیست ها 
که  کرد  اعلام  قطر  خارجه  وزارت  سخنگوی  الانصاری، 
کنون در  کرات جنبش حماس و طرف صهیونیستی ا مذا
حالت رکود بوده و تل آویو برنامه ای برای پایان جنگ ندارد. 
ریاست تشکیلات خودگردان فلسطین نسبت به پیامدهای 
ک تجاوزات رژیم صهیونیستی علیه ملت فلسطین  خطرنا
ابوردینه، سخنگوی ریاست  در غزه هشدار داد. نبیل 
تشکیلات خودگردان فلسطین هم اعلام کرد که پافشاری بر 
حمله به شهر رفح فلسطین اشتباه بزرگی است که مسئولیت 
که تنها طرفی است که می تواند آن  آن برعهده آمریکاست چرا
را متوقف کند. در این بین آش آنقدر شور شده که حتی »دن 
حالوتس«، رئیس سابق ستاد کل ارتش رژیم صهیونیستی 
هم در اظهاراتی به شدت از نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
خواستار  و  کرد  انتقاد  غزه  جنگ  در  شکست  دلیل  به 
شکل دادن کمپینی برای سرنگونی وی شد. همزمان تامیر 
هیمن، رئیس سابق اطلاعات ارتش رژیم صهیونیستی هم 
کید کرد تا توافق تبادل  به سران این رژیم از جمله نتانیاهو تا
اسرا با حماس را امضا کنند که شامل آتش بس دائمی و 
همکاری با تشکیلات خودگردان فلسطین برای برقراری 
مجدد نظم در غزه می شود؛ در غیراینصورت در ورطه 
گفته  »جنگ فرسایشی« سقوط می کنند. به رغم آنچه 
شد، موتور کتشار اشغالگران در رفح و جبالیا روشن است و 
به دنبال آن وضعیت انسانی آنقدر بحرانی شده که آژانس 
امدادرسانی و کاریابی سازمان ملل برای آوارگان فلسطینی 
)آنروا( هشدار داد که بیش از ۱۵۰ هزار زن باردار در غزه در پی 
جابه جایی اجباری از رفح به دلیل جنگ رژیم صهیونیستی 
با شرایط وخیم بهداشتی روبه رو هستند. پیش تر آنروا 
پستی را منتشر کرده بود که در آن ساختمان مدرسه اش در 
خان یونس توسط بمب های رژیم صهیونیستی، جایی که 
آوارگان در آن پناه گرفته  بودند، تخریب شده است. به نقل 
از آناتولی، این نهاد سازمان ملل متحد اعلام کرد که با این 
جابه جایی عظیم از رفح به خان یونس، مرحله جدیدی از 
ناامیدی در برابر چشمان جهان آشکار می شود. خانواده ها 
و کودکان در جست وجوی امنیت و سرپناه به مدارس 

تخریب شده آنروا در خان یونس باز می گردند. 
 

   ضربات به نظامیان صهیونیست در عرصه میدانی 
  گروه های مقاومت فلسطین در نوار غزه دیروز )سه شنبه( 
از ضربات سنگین به نظامیان ارتش رژیم صهیونیستی 
در محورهای نبرد در »رفح« و »جبالیا« خبر داده اند. در 
القسام، شاخه  عزالدین  گردان های شهید  باره  همین 
نظامی جنبش حماس طی بیانیه ای اعلام کرد یک خانه 
ج« در شرق رفح را  بمب گذاری شده در خیابان »جور
گرفته  که نیروهای ویژه رژیم صهیونیستی در آن سنگر 
بودند، منفجر کرد که به کشته و زخمی شدن شماری از 
نظامیان رژیم صهیونیستی در این عملیات منجر شد. 
همزمان گردان های القدس اعلام کرد با خمپاره سنگین، 
کز نظامی و خودروهای ارتش رژیم صهیونیستی را  مرا
در مجاورت گذرگاه رفح بمباران کرده است. گردان های 
القدس همچنین بیان داشت که رزمندگان موفق شدند 
یک نظامی صهیونیست را که در یکی از ساختمان های 
پشت مدارس »ابو زیتون« در اردوگاه »جبالیا« در شمال 
نوار غزه پنهان شده بود، هدف قرار دهند. شاخه نظامی 
جهاد اسلامی در بیانیه دیگری از حملات خمپاره ای به 
نظامیان و خودروهای آنها در محله »السلام« در شرق رفح 
و همچنین حمله مشابه به یک تیپ پیاده نظام دشمن در 
خیابان »ابوالعیش« در جبالیا خبر داد. گردان های القدس 
اعلام کرد در این حملات چند صهیونیست کشته و زخمی 
شدند. در همین راستا، ارتش رژیم صهیونیستی نیز از زخمی 
شدن چند نظامی خود در درگیری ها در جبالیا خبر داد. 
در آن سو، خبرنگار نظامی رادیو ارتش رژیم صهیونیستی 
گزارش داد که حماس هر روز چندین بار خمپاره هایی را 
به نیروهای ما در منطقه گذرگاه ها و محور نتزاریم شلیک 
می کند. دوشنبه مثل حادثه اخیر منطقه کرم ابوسالم که 
به کشته شدن چهار سرباز و زخمی شدن ۱۰ نفر دیگر منجر 
شده بود، حماس بار دیگر توانست حمله ای را به منطقه 
گذرگاه رفح انجام بدهد که منجر به زخمی شدن ۱۰ نفر شد 

که حال سه نفر از آن ها وخیم است. 
 

کنش ها به سخنان سناتور گراهام      ادامه وا
در  خواه  جمهوری  سناتور  گراهام،  لیندس  اخیرا 
مصاحبه ای با شبکه »nbc news« آمریکا مدعی شد، »زمانی 
که ما به عنوان یک ملت پس از بندر پرل هاربر با ویرانی مواجه 
شدیم و در حین جنگ با آلمانی ها و ژاپنی ها بودیم، تصمیم 
کی توسط تسلیحات  گازا گرفتیم که با بمباران هیروشیما و نا
هسته ای به جنگ پایان دهیم، این تصمیم درستی بود 
بنابراین اسرائیل باید هر کاری برای بقای خود به عنوان طرف 
یهودی انجام دهد، به اسرائیل بمب هایی را که برای اتمام 
جنگ نیاز دارد، بدهید، آنها نمی توانند جنگ را ببازند.« 
کنش بسیاری مواجه شد.  همین سخنان جنجالی او با وا
کنشنشان داد  چنان که حماس به این اظهارات ۱6:32 وا
و سخنانش را »اوج انحطاط اخلاقی« او دانست. جمعی از 
کنش نشان داده و ارزیابی کردند که  کارشناسان مصری هم وا
کز تصمیم گیری  »اظهارات گراهام قطعاً بر نژادپرستی که بر مرا
کم است، دلالت دارد و نشان می دهد که آمریکا  در آمریکا حا
به حمایت از اسرائیل و ارسال کمک های نظامی برای آن که 
آخرین آن بسته کمکی به ارزش 26 میلیارد دلار بود، ادامه 
می دهد، این کمک ها تنها برای نجات اسرائیل از اعتراف به 
شکست در نوار غزه است، به ویژه که ارتش آن تا این لحظه 
نتوانسته اهدافی را که برای این جنگ اعلام کرده بود، چه در 
مورد نابودی سران حماس و چه درباره آزادسازی گروگان ها 
محقق کند، همینطور اختلاف نظرهای شدیدی در درون 
نهادهای نظامی و امنیتی این رژیم به وجود آمده و موارد 
خودکشی در میان سربازان آن افزایش یافته و بر این اساس 
گیر افتاده و تنها  ارتش رژیم صهیونیستی در باتلاق غزه 

می تواند با شکست از آن خارج شود.«

ریشه یابی قله ها و حماسه ها 

نگره

 انتخابات دور دوم مجلس دوازدهم، با 
مشارکتی حدود ۸ درصد واجدان شرایط 
رای دادن در تهران برگزار شد. در سایر 
شهرها هم مشارکت اندک بوده است. اما 
بلافاصله بعد از انتخابات، وزیر کشور آن را 
»حماسه« توصیف کرد. معمولادر دولت ها 
اینگونه مبالغه ها وجود دارد، اما پرسش 
مقامات  برخی  چرا  اساسا  که  اینجاست 
، نه تنها به دنبال خودانتقادی  در کشور
نیستند که در دوره هایی به خودستایی، 
آن هم از نوع مبالغه آمیز می پردازند؟ افراد 
به طور طبیعی عملکرد خود را در حیطه 
مسئولیتشان، ارزیابی می کنند و باز به شکل 
طبیعی مایلند که این ارزیابی، مثبت و قابل 
دفاع باشد. اما دو شرط، این ارزیابی را تحت 
تاثیر قرار می دهد. برای اینکه شما بتوانید 
حاصل کارتان را به صورتی دقیق بسنجید، 
لازم است تا میزان مناسبی از اختیارات و 
امکانات متناسب با میزان مسئولیت تان 
گر این اختیارات و امکانات  داشته باشید. ا
برای  شما  که  است  بدیهی  نباشد  کافی 
عملکرد ضعیف تان دلایلی خارج از توانایی 
خودتان دارید. این محدودیت در اختیارات 
و منابع هم خود عاملی است جدی برای 
کارایی شما دو چندان کاهش پیدا  آنکه 
کند. چون چنین محدودیت هایی خود 
در کاهش انگیزه افراد برای انجام وظایف 
محوله تاثیر به سزایی دارد. وقتی وزیری 
قادر نباشد که برنامه های مدون خود را 
به دلیل دخالت های غیر منطقی به پیش 
ببرد یا بودجه لازم در اختیارش قرار نگیرد 
و از سوی دیگر محدودیت های فراقانونی 
سر راهش گذاشته شود، بدیهی است که 
او عملکرد خود را با توجه به چنین شرایطی 
ارزیابی کرده و به خود نمره می دهد. شاید 
مردم از بیرون نمره کمتری به او دهند اما 
خود او می داند که با بضاعتی که در اختیار 
داشته، توانسته وزارتخانه اش را اداره کند؛ 
به عنوان مثال در دوره ریاست جمهوری 
گاه قیمت نفت به  سید محمد خاتمی به نا
بشکه ای ۹ دلار رسید که کاهش جدی در 
بودجه کشور ایجاد کرد یا دولت احمدی 
نژاد با تحریم های شدید مواجه شد که آن 
هم درآمد کشور و به تبع آن، برنامه های 
اقتصادی کشور را تحت تاثیر قرار داد، اما در 
کتورهای عینی و کافی  چنین مواردی هم فا
برای بررسی عملکرد فرد یا نهاد وجود دارد. 
گاه حوزه اختیارات فرد کاهش می یابد؛ مثلا 
وزیر کابینه قادر نیست تا توسعه مدنظر خود 
را انجام دهد. وقتی حوزه اختیارات افراد در 
برابر میزان مسئولیت به حدی محدود شود 
، کار انجام شده، عملا خروجی ایده  که دیگر
فرد مسئول نیست، به شکلی که به عنوان 
مثال خاتمی، رئیس جمهور را تدارکاتچی 
انتظار  نمی توان  دیگر  می کند،  توصیف 
داشت که فرد از در خودانتقادی درآید. اما 
مساله دوم برای یک ارزیابی عملکرد، میزان 
دستیابی به اهداف تعیین شده برای حوزه 
گر این اهداف همسو  مسئولیتی است. ا
که  با خواست مردم نباشد بدیهی است 
کارگزار به خود نمره بالا بدهد و مردم نه. مثلا 
وقتی وزیر آموزش و پرورش دولت سیزدهم، 
مدیران  نصب  را،  اهدافش  مهم ترین 
انقلابی در وزارتخانه می داند و حال تمامی 
مدیران، از بالاترین سطح تا پائین ترین 
مدیران مدارس ابتدایی در یک شهرستان 
کوچک را تغییر داده است پس او می تواند 
گر دانش  مدعی رسیدن به قله شود، حتی ا
آموزش و محیط  کیفیت  اولیا،  آموزان و 
آموزشی را نزولی ارزیابی کنند و یا فرهنگیان 
کی  از حقوق های پائین و امکانات کم شا
باشند؛ چرا که برنامه وزیر یا حداقل اولویت 
وزیر، افزایش حقوق ها یا بهینه کردن کیفیت 
آموزش نبوده است. در موضوع اخیر هم 
با توجه به انتخابات اسفندماه و مشارکت 
گذشت نزدیک به سه ماه،  که با  پائینی 
هنوز ریز آمار آن اعلام نشده، احتمالا انتظار 
وزیر، مشارکتی حتی کمتر از این بوده است. 
پس عجیب نیست که او چنین مشارکتی را 
»حماسه« بداند. هر وقت افراد از رسیدن به 
قله و یا حماسه می گویند باید دید که آنها با 
توجه به توانایی خود چه انتظاری داشته اند 
و به چه چیزی رسیده اند. در شرایطی که 
افراد با نگاه انقلابی و سوپرانقلابی، به بهانه 
ترس از افتادن انقلاب به دست نااهلان، 
بدون تخصص لازم در جایگاه و منصبی قرار 
می گیرند که مناسب شان نیست، بیش از هر 
کس دیگری می دانند که نمی توانند خلق 
پیشرفت کنند؛ پس باید نقشه راه را تغییر 
کتورهای ارزشی و معنوی موجود  داده و فا
کتورهای مادی  در ذهن خود را جایگزین فا
و عینی و قابل سنجش کنند. حال در این 
، کمی هم آمارسازی برای آنکه معلوم  مسیر
اوضاع چقدر  که در بخش مادی  نشود 
وخیم است می تواند کمک حال باشد. فقط 
کافی است که وقتی صحبت از حماسه و قله 
و پیشرفت می شنویم به نیازها و انتظارات 
خود توجه نکرده و به دنبال کشف چنین 
کتورهای معنوی مورد نظر و مطلوب  فا

خودشان باشیم. 

  تبسم نمازی 
 روزنامه نگار 

زیابی شما از دور دوم انتخابات مجلس شورای     ار
اسلامی چیست؟ چرا میزان مشارکت در این انتخابات از 

نظر کاهش مشارکت بی سابقه بود؟ 
  وضعیت انتخابات اخیر شفاف و روشن است و می شد از 
قبل این پیش بینی را کرد که میزان مشارکت تا به این اندازه 
پایین باشد. واقعیت این است که نظام سیاسی در ایران وارد 
فازی شده که نیازمند تدبیر جدیدی است. من قصد ندارم 
از واژه بن بست استفاده کنم اما معتقدم ادامه این مسیر با 
شرایطی که وجود دارد دیگر امکان پذیر نیست. فضای امروز 
جامعه ایران همراه با ناامیدی از شرایط اقتصادی و معیشتی 
است و مردم به این نتیجه رسیده اند که مسئولان برگزاری 
انتخابات مجبور هستند هر نوع انتخاباتی را به هر شیوه ای 
کنند. انتخابات اخیر برای تکمیل مجلس شورای  برگزار 
اسلامی بود. مجلس شورای اسلامی نیز نماینده مردم است 
که قرار است برای کشور تصمیم گیری کند. این در حالی است 
که مجلسی که در آینده شکل خواهد گرفت برآمده از آرای 
کثریت مردم نیست و به همین دلیل مشخص نیست قرار  ا
است برای چه کسانی و به چه شیوه ای تصمیم گیری کند. 
شرایط انتخابات اخیر به شکلی بود که بالاترین میزان آرای 
یک نماینده در حدود2۰۰ هزار رأی و حداقل آن زیر2۰ هزار رأی 
بوده است. بدون تردید کسی که با چنین پشتوانه اجتماعی 
کثریت مردم کشور  وارد مجلس شده نمی تواند نماینده ا
گر میزان  باشد. من فکر می کنم باید قانونی تصویب شود که ا
مشارکت از یک عدد مشخص کمتر باشد دیگر آن انتخابات از 
حیز انتفاع خارج شود و انتخاباتی دیگری برگزار شود. کسانی 
گاهی دارند  که وارد مجلس شده اند نیز به خوبی به این نکته آ
که آنها نمایندگان تعداد قلیل و اندکی از مردم جامعه هستند 
و از پشتوانه اجتماعی بالایی برخوردار نیستند. واقعیت این 

است من این شرایط را یک مقطع بحرانی می بینم. 
 

   چرا مقطع کنونی را بحرانی می دانید؟ 
 به هر حال میزان مشارکت در انتخابات به اندازه ای پایین 
بوده که زنگ خطر از جهت همراهی و مشارکت اجتماعی به 
صدا در آورده است. تعجب من نیز از رفتار مسئولان برگزاری 
انتخابات است. به عنوان مثال وزیر کشور در حالی که میزان 
مشارکت در تهران در حدود۸ درصد بوده و برخی نمایندگان با 
رأیی پایین تر از2۰ هزار رأی وارد مجلس شده اند عنوان می کند 
مردم حماسه آفریدند. واقعیت این است که من خیلی زیاد 
درباره صحبت های آقای وحیدی در این زمینه فکر کردم. 
برای من مشخص نیست که آقای وحیدی تحلیل درستی از 
وضعیت کنونی کشور و انتخابات ندارد و یا می داند اما تلاش 
می کند وضعیت را به شکل دیگری ترسیم کند. شاید چون 
آقای وحیدی وزیر کشور است باید به این شکل صحبت 
کند. این در حالی است که وزارت کشور هیچ اقدامی نیز برای 
افزایش مشارکت مردم انجام نمی دهد. نباید کسی که مسئول 
برگزاری انتخابات و زمینه سازی برای مشارکت مردم است 
به این راحتی از کنار چنین مسأله مهمی عبور کند و عنوان 

کند رأی ندادند که ندادند. این اتفاق تنها رأی ندادن مردم 
نیست و مردم حرف های دیگری در سینه دارند که امروز بیان 
نمی کنند اما ممکن است در شرایط دیگری آن را به شکل 
دیگری بیان کنند. شرایط به شکلی است که بسیاری از افراد 
ل این  بزرگ و دارای دانش اصلا کاندیدا نمی شوند و استدلا
افراد این است که در شرایط کنونی اصلا نمی توان کاری کرد و 
بهتر است که وارد عرصه انتخابات نشوند. عده دیگری کاندیدا 
می شوند اما به دلایل مختلف رد صلاحیت می شوند اما کسی 
به این افراد پاسخگو نیست که چرا ردصلاحیت شده اید. در 
این شرایط برخی به صورت گزینشی در انتخابات کاندیدا 
می شوند و اصلا برای آنها مهم نیست که مردم در انتخابات 
شرکت کنند یا نکنند و تنها به دنبال منافع خود هستند. باید 
برای شرایط کنونی کشور تدبیر کرد. من بی تفاوتی برخی را 
نسبت به این مسائل بدتر از ضعف مشارکت در انتخابات 

ک می دانم.  می دانم. من این بی تفاوتی را خطرنا
  

 فایل صوتی از آقای خاتمی درباره رویکرد اصلاح طلبان 
در انتخابات منتشر شده که به صراحت عنوان می کند باید 
در شرایط کنونی در کنار مردم ایستاد. کنار گذاشتن اصلاح 
طلبان از فضای انتخابات چه تأثیری بر میزان مشارکت در 

انتخابات داشت؟ 
  مسئولیت صحبت های آقای خاتمی برعهده خود ایشان 
است. با این وجود اینکه هیچ برنامه ای برای استفاده از 
ظرفیت آقای خاتمی، روحانی، ناطق نوری، لاریجانی و... 
وجود ندارد نگران کننده است. به هر حال این افراد بزرگ 
هستند و می توانند به برون رفت کشور از مشکلات کمک 
کنند. هنگامی از چنین ظرفیت هایی استفاده نمی شود 
دلسردی به بدنه جامعه تزریق می شود و مردم نیز به تأسی از 
این افراد به این نتیجه می رسند که حضور یا عدم حضور آنها 

در انتخابات تفاوتی ندارد و به همین دلیل تصمیم می گیرند 
در انتخابات حضور پیدا نکنند. 

 
   مجلس آینده در اختیار جبهه پایداری است و این 
و ترین چهره های خود در مجلس  طیف سیاسی با تندر
آینده حضور خواهد داشت. نتیجه حضور جبهه پایداری 

در مجلس چه خواهد بود؟ 
  جبهه پایداری از ابتدا آمده بود که مجلس را در اختیار 
بگیرد و میزان مشارکت مردم در انتخابات نیز برای آنها 
اهمیتی نداشت. امروز اما این افراد سخنان جدیدی مطرح 
کنون گفته نشده است. به  می کنند که از ابتدای انقلاب تا
نظر می رسد تفکر آنان در حال ریشه دواندن در کشور است. 
این نوع تفکر آرا و دیدگاه مردم را محلی از اعراب نمی داند و 
خود را عالم می داند که برای مردم تصمیم بگیرد. ما نباید 
اجازه بدهیم که جمهوری اسلامی که با به زمین ریختن خون 
جوانان بسیاری به این نقطه رسیده توسط عده محدودی 
که در لحظات سخت در کنار مردم و کشور نبوده اند از مسیر 
خود منحرف شود. رفتار این گروه به شکلی بوده که انقلابی 
گری را نیز تندروی تعریف کرده اند. تردید نکنید که این گروه با 
ورود به مجلس در آینده تصمیمات هزینه سازی برای کشور 
کنونی مهم ترین مشکل مردم  گرفت. در شرایط  خواهند 
کشور اقتصادی است. این در حالی است که جبهه پایداری 
برنامه ای برای بهبود وضعیت اقتصادی و معیشت مردم و 
ندارد و تصمیماتی خواهد گرفت که وضعیت اقتصاد کشور را 

سخت تر خواهد کرد. 
 

وزها اختلاف بین اصولگرایان بیش از گذشته     این ر
شده است. این اختلافات تا کجا ادامه پیدا خواهد کرد؟ 

 برخی که از دور به ماجرا نگاه می کنند گمان می کنند بین 
اصولگرایان وحدت وجود دارد. این در حالی است که اختلافات 
عمیقی بین طیف های مختلف اصولگرایی وجود دارد که منشأ 
بیشتر آنها نیز رویکرد جبهه پایداری است. نکته دیگری که 
در این زمینه وجود دارد این است که کسانی که در انتخابات 
پیروز شده اند هنگامی که وارد مجلس می شوند به دنبال 
طرح هایی مانند صیانت و حجاب و عفاف خواهند رفت. در 
چنین شرایطی مردم عنوان می کنند که خوب کاری کردیم در 
انتخابات حضور پیدا نکردیم. این در حالی است که چنین 
دیدگاهی صحیح نیست و به دلیل اینکه مردم در انتخابات 
مشارکت بالا نداشتند این افراد توانستند وارد مجلس شوند. 
گر میزان مشارکت در انتخابات بالا بود این افراد وارد مجلس  ا
نمی شدند. از سوی دیگر ما پایین ترین میزان مشارکت در 
انتخابات را تجربه کرده ایم.این قهر از صندوق را چه کسی 
پاسخ خواهد داد. چرا عقلا به این موضوع توجه نمی کنند و 
این اتفاق را جدی تلقی نمی کنند؟ این اتفاق تنها یک موضوع 
ساده نیست. اینکه برخی عنوان می کنند میزان مشارکت در 
انتخابات مهم نیست و کسانی که رأی ندادند کار خاصی انجام 

نداده اند صحیح نیست. 

غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت وگو با »آرمان ملی«: غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

نباید از ظرفیت نباید از ظرفیت 
خاتمی و روحانی عبور  کرد خاتمی و روحانی عبور  کرد 

شــرایط انتخابــات اخیــر بــه شــکلی بود 
تریــن میــزان آری یــک نماینــده  کــه بالا
در حــدود200 هــزار رای و حداقــل آن 
زیر20 هزار رأی بوده اســت. بدون تردید 
کســی کــه بــا چنیــن پشــتوانه اجتماعی 
وارد مجلــس شــده نمی توانــد نماینده 
کثریــت مــردم کشــور باشــد. مــن فکــر  ا
گر  می کنم باید قانونی تصویب شود که ا
میــزان مشــارکت از یک عدد مشــخص 
کمتــر باشــد دیگــر آن انتخابــات از حیــز 
انتفاع خارج شــود و انتخاباتــی دیگری 

برگزار شود 

جبهه پایداری برنامه ای برای معیشت 
مردم ندارد 

 

 جبهه پایداری برای فتح مجلس آمده بود 

 

باید برای انتخابات قانونی درباره حداقل 
میزان مشارکت تصویب کرد 

آرمان ملی- احسان انصاری: »مردم حماسه آفریدند«؛ این 
یر کشور پس از برگزاری دور  جمله ای بود که احمد وحیدی، وز
دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی به زبان آورد. انتخاباتی که 
در تهران تنها 8 درصد در آن شرکت کردند و تعداد آرای برخی از 
نمایندگان شهرستان ها نیز کمتر از20 هزار رأی بود. »آرمان ملی« 
رسی ابعاد مختلف دور دوم انتخابات مجلس  برای تحلیل و بر
شورای اسلامی با دکتر غلامعلی جعفرزاده نماینده ادوار مجلس 
شورای اسلامی گفت وگو کرده است. وی معتقد است: » میزان 
که زنگ خطر  مشارکت در انتخابات به اندازه ای پایین بوده 
همراهی و مشارکت اجتماعی را به صدا در آورده است. تعجب من 

نیز از رفتار مسئولان برگزاری انتخابات است. به عنوان مثال وزیر 
کشور در حالی که میزان مشارکت در تهران در حدود8 درصد 
بوده و برخی نمایندگان با رأیی پایین تر از20 هزار رأی وارد مجلس 
شده اند عنوان می کند مردم حماسه آفریدند. واقعیت این است که 
من خیلی زیاد درباره صحبت های آقای وحیدی در این زمینه فکر 
کردم. برای من مشخص نیست که آقای وحیدی تحلیل درستی از 
وضعیت کنونی کشور و انتخابات ندارد و یا می داند اما تلاش می کند 
وضعیت را به شکل دیگری ترسیم کند. شاید چون آقای وحیدی 
وزیر کشور است باید به این شکل صحبت کند.« در ادامه ماحصل 

این گفت وگو را می خوانید. 

جلسه ساماندهی مشکلات اتحادیه های زیرمجموعه اتاق اصناف 
تهران با حضور محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور برگزار و بر ارتقای 
همکاری و همیاری اصناف با دولت برای نظارت، کنترل  و تنظیم بازار 
کید شد. معاون اول رئیس جمهور در این جلسه که رؤسای اتحادیه های  تا
زیرمجموعه اتاق اصناف تهران و همچنین مسئولان دستگاه های مربوطه 
حضور داشتند، بر ضرورت برگزاری جلسات منظم دستگاه های ذیربط 
کید کرد و گفت: باید در این جلسات مسائل و مشکلات  با اتحادیه ها تأ
اصناف مختلف با کمک دستگاه های دولتی و وزارتخانه ها دسته بندی 
و رفع شود و در صورت نیاز قانونگذاری لازم در این زمینه صورت پذیرد. 
مخبر گسترش مناسبات دیپلماتیک و ارتباطات سیاست خارجی در 
دولت سیزدهم را فرصتی بسیار مناسب برای بخش خصوصی و تجار ایرانی 
کرات دو جانبه مقامات و سران کشورهای همسایه  برشمرد و گفت: در مذا
و منطقه از فعالیت و ورود بخش خصوصی و تجار ایرانی در آن کشورها 
استقبال می شود که این نشانگر اعتماد بین المللی و سابقه تاریخی 
فعالیت بازرگانان و صنعتگران ایرانی است. معاون اول رئیس جمهور 

همچنین در این جلسه بر حل مشکلات اصناف پارچه و نخ به ویژه فعالان 
حوزه تولید چادر مشکی و پوشش بانوان، حل مشکلات تسهیلات ارزی و 
کید کرد.  ریالی با کمک بانک مرکزی و مسائل مالیاتی واحدهای صنفی تأ
وی با اشاره به کنترل و نظارت مستمر دولت بر تنظیم بازار، بر نقش اصناف 
کید کرد و از آنها  و اتحادیه ها در مدیریت رسته های تولیدی و خدماتی تأ
خواست تا در راستای تقویت این جایگاه، به عنوان یکی از بازوان همیار 
دولت، کنار دستگاه های مسئول همکاری و مشارکت فعالانه ای داشته 
باشند. همچنین معاون اول رئیس جمهور به وزارت صمت دستور داد 
تا سامانه های متعدد حوزه تجارت ساماندهی شود. در این جلسه سید 
محمد هادی سبحانیان رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با اعلام ۷ 
برابر شدن تعامل سازمان مالیاتی با اصناف گفت: تسهیل تکالیف مالیاتی 
و ارائه اظهارنامه ها، بهره گیری از ماده ۱۰۰ برای کمک به اصناف، پرداخت 
مالیات در ۱۵ قسط و صددرصد بخشودگی برخی جرایم مالیاتی از جمله 
اقدامات سازمان مالیاتی برای کمک به اصناف در دولت سیزدهم بوده 

است. 

دستور مخبر 
به وزیر صمت 
برای ساماندهی 
سامانه های تجارت


